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[Udenrigsministeren.] 
Overenskomsten, om anvendelsen af 
GATT-overenskomstens artikel VI, den så- 
kaldte antidumpingkode, er et nyttigt sup- 
plement og, fortolkningsbidrag til bestem- 
melserne i GATT-overenskomsten. Fra dansk 
side kan det kun hilses med tilfredshed, at 
der med de vedtagne bestemmelser .>er skabt 
grundlag for mere ensartede -r- og for visse 
lande mere rimelige regler og procedurer 
i de enkelte landes behandling af anti- 
dUnipingsager: Overenskomstens bestem- 
melser vil ikke nødvendiggøre ændringer i 
dansk lovgivning, og den her i landet fulgte 
administrative procedure er i det store og 
hele i overensstemmelse med kodens bestem- 
l Í l e I s e r .  , . '  : 

Jeg vil gerne til slut sige nogle ord om 
det nordiske samarbej de. Etableringen af 
denne fællesoptræden med én delegation, 
fælles tilbud, lister o. s. v. var en vanskelig 
og tidkrævende opgave, som måske ikke 
ville have fået en så: positiv løsning, hvis 
sagen ikke havde f å e t  en så stærk, og en- 
stemmig politisk tilslutning, som tilfældet 
var. Det er derfor med så meget større til- 
fredshed, at jeg kan. udtale, at de forvent- 
ninger, vi stillede til den nordiske fælles- 
optræden i Kennedyrunden, holdt stik. 
Viljen til samarbejde var stærk, og de nor- 
diske lande udviste fra først til sidst et sam- 
menhold, der lover godt for det fortsatte 
nordiske samarbejde. Som helhed opnåede 
Norden : en- række betydelige resultater 
under forhandlingerne, og dette ma i stor 
udstrækning tilskrives den  ̂styrkede for- 
handlingsposition, der opnåedes gennem 
den nordiske fællesoptræden. Under de 
hektiske slutfaseforhandlinger i Geneve var 
Norden anerkendt som en økonomisk stor- 
magt på linj e med fællesmarkedet, USA og 
Storbritannien, og det var helt klart, at 
såvel EEC som USA lagde vægt på inden 
forhandlingsfristens udløb at nå frem til et 
kompromis med Norden og fandt det nød- 
vendigt at yde værdifulde indrømmelser for 
at nå dette kompromis .  > '홢 

Det er regeringens ønske, at Daninark ved 
at tiltræde Genèveprotokollen inden 1. de- 
'cember d. å. bidrager til at sikre, at aftalen 
kan træde i kraft på den tilsigtede dato, 
L januar 1968, og dette er grunden til, at 
Kennedyfundens resultater forelægges for 

det høje ting straks ved begyndelsen af det 
nye folketingsår. 

. Med disse bemærkninger skal jeg anbefale 
forslaget t i l  det høje tings velvillige behand- 
ling. : : . :홢 ; 

, Ordføreren for forslagsstillerne /Hastrup): 
Jeg har herved den, ære for folketinget at 
fremsætte forslag til, folketingsbeslutning orn 
adgang til gengivelser af udsendelser i Dan- 
marks홢 radio. 홢 

Et  tilsvarende forslag blev Fremsat i fol- 
ketingsåret 1966-67 men : nåede ikke at 
blive færdigbehandlet. Forslaget fik imidler- 
tid en forstående og velvillig modtagelse, 
bortset fra ; at der fra forskellig side blev 
ytret betænkelighed ved forslagets punkt 3, 
dér indeholder bestemmelser om, almindelig 
adgang til gengivelse af udsendelser ved- 
rørende økonomiske, politiske eller religiøse 
spørgsmål. Forslaget fremsættes imidlertid 
i uændret skikkelse, således at der også kan 
blive mulighed for at forhandle dette punkt, 
som må tillægges stor betydning, fordi det 
vedrører spørgsmålet om selve grundlaget 
for en væsentlig del af den offentlige debat , 
og meningsdannelse. 

Jeg kan i øvrigt henvise til mine bemærk- 
ninger ved forslagets tidligere fremsættelse 
den 28. februar 1967 (Folketingstidende 
1966-67, 2. samling, sp. 2065) og til det 
tidligere forslags første behandling (sp. 3540- 
3567). 

Formanden:, Folketingets næste: møde af- 
holdes i morgen, torsdag den 5. oktober, 
kL 10 med følgende dagsorden: < '홢 

Forhandling om statsministerens redegørelse ' 
folketingsårets. å b n i n g . ,  

' Mødet hævet kl. 16. 
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3. møde.  

Torsdag den 5. oktober kl. 10. 

Formanden: Elektriker Robert Dalskov 
Andersen har meddelt, at han er villig til 
at indtræde i folketinget som midlertidigt 
medlem i anledning af den medlem af 
folketinget Poul Søgaard tilståede orloy., 

Fru Marie Louise Truels-Christensen har 
meddelt, at hun er villig til at indtræde i 
folketinget som midlertidigt medlem, i anled- 
ning af den medlem af folketinget Per Møller 
tilståede orlov. 

Sekretær Erik Kjær Poulsen har meddelt, 
at han ikke ønsker at indtræde i. folketinget 
som midlertidigt medlem i anledning af den 
medlem af folketinget. Knud Bro tilståede 
orlov. -2. stedfortræder er. fru Kirsten Gers- 
bo, der har erklæret, at hun er villig til :at 
indtræde i f olketinget som midlertidigt med- 
lem i anledning af nævnte orlov. 

: Murerarbejdsmand Alfred .Andersen har 
meddelt, at han er villig til at indtræde i 
folketinget som midlertidigt medlem i anled- 
ning af den medlem af folketinget Skræppen- 
borg-Nielsen, .tilståede orlov. , 

I skrivelse af gårs dato meddeler land- 
brugsministeren, at han ønsker skriftligt 
at fremsætte: 홢 
. Forslag til lov .mn, ændring af lov om ud- 
førsel af kød m. m. og 

forslag til lov om kunstig sædoverføfing på 
husdyr. 

Skriftlig fremsættelse af lovfofslag.,':" 

Landbrugsministeren (Ohr. Thomsen) 
Jeg skal herved tillade mig for dét høje 
folketing at fremsætte forslag til lov om 
ændring af lov om udførsel af kød m. m. 

I henhold til § 6, stk. 2, i lov nr. 215 af 
16. juni 1958 om udførsel af kød m. m., så- 
ledes som denne bestemmelse blev affattet 
ved lov nr. 44 af 10. marts 1965, skal for- 
slag om revision af loven fremsættes i folke- 
tingsåret 1967-68. Som det fremgår af be- 

mærkningerne til lovforslaget, er der ikke 
i den forløbne tid indhøstet erfaringer, der 
kan begrunde ændring af loven, og lovfor- 
slaget går derfor ud på, at forslag om revi- 
sion af loven fremsættes for folketinget i 
folketingsåret 1970-71.,' 

Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærk- 
ninger, der ledsager lovforslaget, skal jeg 
anbefale dette til velvillig behandling i det 
høje ting. 

Jeg skal endvidere tillade mig for det 
høje folketing at genfremsætte forslag til lov 
om kunstig sædoverføring på husdyr. 

Lovforslaget bley fremsat i folketings- 
samlingen 1966-67, men blev ikke færdig- 
behandlet i folketinget, og jeg henviser der- 
for til de bemærkninger,, jeg dengang knyt- 
tede til fremsættelsen. På et enkelt punkt 
finder jeg dog anledning til yderligere be- 
lllærkninger. ; 

Lovforslaget indeholder bemyndigelse for 
mig til at fastsætte en række bestemmelser, 
der. skal tilsigte at forebygge spredning af 
smitsomme husdyrsygdomme. Sådanne ber 
stenimelsèr vil let blive betragtet som noget, 
som blot vanskeliggør tilværelsen for de 
virksomheder, der her er tale om. Over for 
en sådan betragtning må det dog fremhæves, 
at når ondartede smitsomme husdyrsyg- 
domme spredes her i . landet, træder det 
offentlige til og påtager sig en betydelig , 
økonomisk byrde med sygdomsbekæmpelsen. 
Derfor må det også være rimeligt, at det 
offentlige kan stille betingelser for disse 
virksomheders drift, der kan tjene til på 
forsvarlig måde at sikre mod den øgede 
risiko for smittespredning, som de frem- 
byder.  r 

Jeg, henviser i øvrigt til de lovforslaget ' 
ledsagende bemærkninger og indstiller lov- 
forslaget til velvillig behandling i det høje 
. folketing. , ' : 

Formanden: Uden for dagsordenen giver 
jeg ordet til ordføreren for udvalget til 
valgs prøvelse, for at hun kan gøre ind- 
stilling til tinget om godkendelse af nogle 
valg. 

Ordføreren for udvalget til valgs prøvelse 
/ZM Groes): Som meddelt i tingets møde 
den 3. i denne måned har fire folketings- 
medlemmer, der deltager i De Forenede 


